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Zá pis z 39. jedná ní  ABK 
ze dne 14. 12. 2011 
 

 

Z á p i s 
 

z 39. jednání Antibyrokratické komise MZe konaného dne 14. 12. 2011 
 

 

Přítomni: náměstek ministra Mgr. Roman Boček,MBA, Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr 

Krogman, Ing. Jaroslav Vojtěch, Ing. Petra Škopová,MBA, Mgr. Bohdan Kysela, 

Lubomír Burkoň, Radomír Hanačík, Ivan Jüptner, Daniela Augustinová 

Omluveni: Ing. Vít Šimon, Ph. D., Ing. Petr Mareš, Ing. Jaroslav Šebek                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

Hosté: p. Vladimír Vihan- zástupce Správního úseku náměstka ministra                                                                                

Mgr. Jan Havlíček- zástupce SZIFu                                                                                                                                             

Nepřítomni: Ing. Tomáš  Kreutzer 

                                                                                                                        

 

1.     Úvod 

 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 39. jednání ABK.         

 

                                                                                                                                                                        

2.     Kontrola zápisu z 38. jednání ABK 

                                                                                                                                                             

Zápis z 38. jednání ABK byl schválen bez připomínek. 
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Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle 

zápisu: 

 

•   Mgr. Kysela, Ing. Šebek- podnět č.1  zrušení povinné registrace na SZPI : informoval 

Ing. Stehlík, že na MPO tč. probíhá akce s názvem „Snižování administrativní zátěže“ 

ve spolupráci s MŽP a MZe. Během příštího roku dojde ke vzájemnému propojení 

databází                                                                                                                                         

úkol:  trvá, Mgr. Kysela navrhl zatím vypustit z tzv. Sběrné novely, což nebylo 

schváleno. Ing. Stehlík upřesní na MPO konkrétní podnikatelské činnosti z databáze. 

Průběžně sledovat                                                                                                                        

termín:  podat informace na příštím jednání ABK  

                                                                                                                                                                     

•   Ing. Stehlík : rozpory u podnětů ohledně evidence(statistiky) mléka a mléčných 

kvót-  Mgr. Havlíček informoval o stanovisku SZIFu:                                                                      

Evidence plnění mléčných kvót:  

Hlášení producentů o přímém prodeji mléka :  

Navrhujeme, aniž bychom museli měnit nařízení vlády č. 244/2004 Sb., zjednodušení 

způsobu podávání všech hlášení takto:                                                                                                                                                            

- u měsíčních hlášení možné zaslání i prostým e-mailem (možné uplatnit od 1.1. 2012) 

- u souhrnného prohlášení zašle Fond na základě obdržených 12 měsíčních hlášení 

vyplněné roční prohlášení producentům s poučením, že pokud do 15.5. kalendářního 

roku Fond neobdrží uvedené prohlášení zpět s opravenými údaji, je producent 

srozuměn a odpovídá za to, že roční prohlášení obsahuje pravdivé údaje o přímých 

prodejích za příslušný kvótový rok. Případné opravy ročního prohlášení by producent 

musel zaslat písemně, elektronicky prostřednictvím IS datových schránek nebo se 

zaručeným el.podpisem (nestačí pouze prostý e-mail, možné uplatnit již za kvótový 

rok 2011/2012).                                                                                                                           

Jakékoliv případné další změny by již vyžadovaly legislativní úpravu. 

Hlášení odběratelů o dodávkách mléka: 

Uvedenou povinnost zrušit nelze, neboť se jedná o prováděcí opatření podle nařízení 

Komise (ES) č. 595/2004 ve vazbě na plnění referenčních množství mléka pro 

dodávky. Pokud jde o způsob zasílání těchto hlášení, lze kromě listinné podoby nebo 

elektronické podoby se zaručeným el.podpisem využít rovněž zaslání hlášení 
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prostřednictvím IS datových schránek (tedy bez el. podpisu). Vzhledem k tomu, že 

odběratelé jsou téměř výhradně právnickými osobami a mají tedy ze zákona zřízenu 

datovou schránku, nic jim nebrání ve využití tohoto jednoduchého a administrativně 

nenáročného způsobu odeslání hlášení. Nespatřujeme zde proto objektivní důvod pro 

změnu v administraci nebo pro změnu nařízení vlády.                                                          

úkol:  Ing. Stehlík ve spolupráci s Mgr. Havlíčkem- zjistit, zda by bylo možné využít 

podávání hlášení prostřednictvím Portálu farmáře 

 

•   p. Vihan : zajištění předávání dat v rámci statistických šetření elektronickou 

formou přímo z centrální evidence – informoval Ing. Stehlík- proběhlo jednání s Ing. 

Hrbkem, do Portálu farmáře technicky zajistit aplikaci „výkazu evidence zvířat“ tak, 

aby z registru zvířat Portálu farmáře mohlo dojít k vygenerování požadovaných 

statistických výkazů. Formulář by měl obsahově odpovídat tomu, který používá ČSÚ 

úkol:  domluvit schůzku ve složení nám. Mgr. Boček, Ing. Stehlík + IT zástupce a 

projednat podmínky k zajištění technicko-ekonomické stránky  

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

•   Ing. Stehlík, p. Vihan- podnět č.140 evidence včelstev, č.150 hlášení umístění 

stanovišť :  proběhlo jednání, kde byly navržené úpravy s cílem zachovat současnou 

úroveň bezpečnosti pro včely + zákaz povolit POR nebezpečný nebo zvlášť 

nebezpečný pro včely v rámci letecké aplikace. Připravit potřebnou technickou 

aplikaci evidence včelstev v LPIS a zrušení povinnosti hlásit provádění postřiků na 

příslušném obecním úřadě… včetně legislativní změny                                                                 

úkol:  trvá 

 

•   Ing. Vojtěch, Ing. Šimon- podnět č.10 prodej mléka z farem : autorovi podnětu byla 

odeslaná odpověď, vyřešeno-vyřadit  

 

•   Ing. Krogman, Mgr. Kysela- podnět č.180 novelizace legislativy společného chovu 

rohatého a bezrohého  skotu: novela je tč. ve vnitřním připomínkovém řízení, poté jde 

do porady ministra    (úprava vyhlášky by měla nabýt účinnosti cca do dubna 2012)                                                                                                                          

úkol: vyřešeno, sledovat další legislativní proces  

 

•   p. Vihan -použitelnost údajů z LPIS (ÚKZÚZ)  při vyměřování vinic v rámci 

povolování klučení- je vytvořená pracovní skupina ze zástupců MZe + SZIF, tvoří  se 
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metodika                                                                                                                                       

úkol:  p. Vihan zjistit předběžné náklady u řed. CPR Ing. Tobolky 

 

•   Mgr. Kysela- prověřit povinnost evidence všech ovocných sadů ÚKZÚZ- evropská 

legislativa vyžaduje evidenci 4 druhů ( jablka, hrušky, meruňky, broskve ), 

konfrontovat tento požadavek s ÚKZÚZ, zjistit jaké druhy navíc vyžaduje při evidenci 

ovocných sadů                                                                                                                         

úkol:  dát do souladu požadavek ČSÚ vs. ÚKZÚZ ale tak, aby se nešlo nad rámec 

požadavků ze strany EU, Mgr. Kysela-podat informaci na příštím jednání ABK 

 

•   Ing. Stehlík- rozorávky TTP + řešení biopásů:                                                                                     

z porady ministra- připravit návrh rozorávek (tak, aby bylo možné TTP vyměnit za 

půdu ornou a opačně, kdy výměr zůstává stejný)                                                              

úkol:  trvá 

 

•   Ing. Šimon- podněty č.13, 59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná 

administrativa :  čeká se na vyjádření z ministerstva zdravotnictví                                                                                            

úkol:  trvá 

 

•   p. Vihan- podnět č.204 žádost o dotace na sadbu brambor : z odpovědi nám.  

Turečka- V současné době mohou pracovníci Ministerstva zemědělství posuzující 

žádosti získat výpis z obchodního rejstříku v elektronické podobě, ale tento doklad 

nemá právní platnost. To se má změnit a Ministerstvo zemědělství jako orgán veřejné 

moci bude pro výkon své působnosti získávat konverzí dokumenty podle zákona č. 

300/2008 Sb. o elektronických úkonech a autorizované konverzi dokumentů, které 

budou mít stejné právní účinky jako ověřená kopie dokumentu, jehož převedením 

výstup vznikl. Jedná se např. i o výpis z obchodního rejstříku. Následně nebude doklad 

o registraci podnikání v žádosti o dotace vyžadován.                                                             

úkol:  trvá, převezme jej Mgr. Kysela   

 

•   Mgr. Kysela- podnět č.206 daň z nemovitosti :                                                                     

úkol:  domluvit schůzku ve složení Ing. Stehlík, Mgr. Kysela, nám. Mgr. Boček, p. 
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Večeře- téma digitalizace katastru nemovitosti a související možnost nápravy zápisu 

evidence zemědělské půdy 

 

•   úkol z jednání:  Ing. Šimon- jednání s min. financí ohledně daně z nemovitosti a 

možnosti jejího placení přímo uživatelem nájemcem na základě zmocnění 

vyplývajícího z platné nájemní smlouvy                                                                                

úkol:  trvá 

 

•   úkol z jednání:  domluvit schůzku u p. ministra ohledně Charty práv farmáře, ve 

složení Ing. Stehlík a p. Burkoň,  úkol:  trvá, jednání zatím neproběhlo 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

•   podnět č.213 navyšování kontrol způsobilosti u obnovy TTP : p. Vihan, Ing. 

Krogman- Metodika, resp. odpovědní pracovníci, stále nerespektují základní pravidla 

a navyšují administrativní zátěž zemědělců, když zavádí ke kontrolám SZIF duplicitní 

kontroly ze strany MZe                                                                                                             

úkol:  trvá, pokud odbor Centrální pracoviště registrů metodiku neopraví (neodstraní 

z Metodiky LPIS), domluvit jednání ve složení nám. Mgr. Boček, Ing. Stehlík, Ing. 

Krogman, Mgr. Kysela a řed. CPR Ing. Tobolka, podat informace na příštím jednání 

ABK 

 

•   Ing. Stehlík- podnět č.214 komplexní pozemková úprava-Hustopeče u Brna : čeká 

se na vyjádření p. Vítka                                                                                                                           

úkol:  trvá 

 

•   Ing. Stehlík, p. Hanačík- podnět č.220 MAS Ústecký kraj-hodnocení : proběhlo 

jednání Ing. Stehlíka a p. Hanačíka s řed. ŘO PRV Ing. Taberym, bez odezvy a návrhu 

řešení,  nové poznatky k podnětu                                                                                                               

úkol: trvá                                                                                                                                          

Do PM, pokyn ŘO PRV předložit ABK, do 9.1.2012, dokumentaci hodnocení op. 

IV.1.1., způsob (metodiku) přidělení bodového ohodnocení, jeho odůvodnění, způsob 

výpočtu alokace op. IV.1.1. a jeho návaznost na hodnocení                                               

termín: podat informace na příštím jednání ABK 
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•   p. Vihan- podnět č.227  Souhlasná prohlášení + digitalizace od 2/2012: vyjádření 

Ing. Tobolky zaslané ABK 25.11.2011 je nepravdivé a neodpovídá právnímu posudku, 

který jasně konstatuje, že „Dohoda uživatelů půdních bloků ... je právním důvodem 

pro užívání …“ a tudíž je možno tyto dohody (souhlasná prohlášení) akceptovat i po 

termínu 28.2.2012, do kterého umožňoval jejich akceptaci dopis náměstka ministra 

zemědělství Mgr. Romana Bočka, MBA z 30.3.2011                                                            

úkol:  trvá, zajistit respektování právních stanovisek i ze strany odboru Centrální 

pracoviště registrů a doplnit souhlasná prohlášení do Metodiky LPIS. Proběhne další 

jednání ve složení nám. Mgr. Boček, řed. CPR Ing. Tobolka, p. Vihan, Ing. Stehlík 

 

•   p. Hanačík, Mgr. Havlíček-podnět č.228  odvolání MAS-Partnerství Moštěnka: 

podnět byl předán Přezkumné komisi PRV, předkladateli podnětu vyhověno, vráceno 

SZIF do plné administrace                                                                                                         

úkol: trvá, do příštího jednání ABK podat informaci o administraci SZIF  

 

 •   p. Hanačík- podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení 
administrace projektu op. IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe.: proběhlo 
jednání PK PRV ke Statutu a jednacímu řádu HK, zjištěna absence výrokové části a 
zdůvodnění přidělení hodnoty „0“ bodů členy HK. ŘO PRV doloží do následujícího 
jednání PK PRV. K ostatnímu proběhlo jednání Ing. Stehlíka a p. Hanačíka s řed. ŘO 
PRV Ing. Taberym, bez odezvy a návrhu řešení. 
ABK navrhne změnu pravidel hodnocení projektu spolupráce MAS tak, aby nikdo 

z hodnotitelů (hodnot. podskupin) neměl možnost vyřadit projekt z hodnocení na 

základě přidělení 0 bodů, korupční faktor.                                                                             

Do PM, pokyn ŘO PRV svolat HK, vrátit 10 vyřazených projektů do plné administrace, 

provést úplné hodnocení projektů bez přidělení hodnoty „0“, předat ke kontrole ABK. 

úkol: trvá, p. Hanačík - podat výsledek vyřešení do příštího jednání ABK 

 

•   Ing. Stehlík- podnět č.230 připomínky k chystané novele Vyhlášky č.327/2004 Sb., o 

ochraně včel, zvěře, vodních organismů a dalších necílových organismů :                        

úkol: trvá 

 

•   Mgr. Kysela, Ing. Šebek- podnět č.232 novela zákona č. 246/1992 Sb., na ochranu 

zvířat proti týrání, ve znění pozdějších předpisů - připomínky k § 5 : dle připravované 
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novely zákona na ochranu zvířat proti týrání bude požadavek kvalifikace pouze pro 

pracovníky na jatkách, nikoli při domácích porážkách. Z toho vyplynula otázka  

prošetřit, jaké požadavky na odbornou kvalifikaci budou požadovány dle podmínek u 

vyhlášky 128/2009 - případ prodeje ze dvora masa z doma poraženého zvířete.                                                                                                                                

úkol: trvá, podat informace ve smyslu výše uvedené otázky na příštím jednání ABK 

          

•   p. Hanačík- podnět č.233  námitka proti vyjádření MZe : proběhlo jednání 

s ředitelem odboru vodovodů a kanalizací Ing. Jiřím Dudou,  nejasnosti a absence 

přesného postupu v Pravidlech. Další jednání 11.1.2012, na úrovni MZe.                      

úkol: trvá, podat informace na příštím jednání ABK 

 

•   Ing. Škopová, Ing. Vojtěch, Ing. Šimon- podnět č.234 stížnost-jogurty : Ing. Škopová 

podala informaci- dle vyjádření KVS nesmí být na obalu výrobku uvedeno „to co tam 

není“, tudíž ani „bez konzerv. přísad“ – může to být uvedeno pouze na letáku 

k výrobku (dle výživových tvrzení ES) (bod pro jednání s p. Teličkou) 

 

•   Mgr. Havlíček, p. Burkoň, p. Hanačík, Ing. Šebek- podnět č.235 stížnost-hlášení 

mléka : viz. vyjádření SZIFu v úvodu, vyřešeno-vyřadit 

 

•   Ing. Krogman- podnět č.236 znázornění eroze v LPIS : bude řešeno v rámci 

technických aplikací eAGRI pro r. 2012, sledovat realizaci úkolu 

 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

 

•   podnět č.237 kontroly KVS-Bruntál : Ing. Stehlík- úkol: domluvit schůzku s p. 

Malenou 

•   podnět č.238 ukončení administrace-Přírodní park Soběnovská vrchovina : Mgr. 

Havlíček, p. Burkoň, p. Hanačík, Ing. Šebek- úkol: Mgr. Havlíček prověří postup SZIFu 
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•   podnět č.239  kontrolní tabulky C-C : Ing. Stehlík, Ing. Krogman, p. Vihan- ABK 

doporučuje změnu                                                                                                                    

úkol: dojednat schůzku ve složení Ing. Krogman, řed. odboru environm. a 

ekologického zemědělství Ing. Jílek a řed. odboru environmentálních podpor PRV Ing. 

Landa 

•   podnět č.240 TTP- limit 30 cm : Ing. Stehlík, Ing. Krogman, p. Vihan-  ABK 

doporučuje změnu ve formulacích či nastavení limitů                                                                                          

úkol: dojednat schůzku ve složení Ing. Krogman, řed. odboru environm. a 

ekologického zemědělství Ing. Jílek a řed. odboru environmentálních podpor PRV Ing. 

Landa 

•   podnět č.241 supervize půdních bloků v LPIS : Ing. Stehlík- Česká republika má 

fungující standardní systém zpřesňování LPIS (mimořádné aktualizace s tolerancí). 

Přesto odbor Centrální pracoviště registrů aplikuje nesmyslný a duplicitní postup 

donucování zemědělců ke změnám jednak mimo termíny mimořádných aktualizací a 

jednak v průběhu kontrolního období, kdy to zemědělcům způsobuje problémy s 

administrací žádostí o dotace daného roku. Toto vede ke zvyšování administrativní 

zátěže na straně SZIF, zdržování výplat a finančnímu poškozování zemědělců nad 

rámce vyjednané s EU. Není zřejmé, na jakém právním základě a do jaké hloubky mají 

být supervize prováděny. 

 

 

4.     Různé, diskuse 

 

•   Výsledky Přezkumné komise PRV: 

- PK na šesti jednáních řešila celkem 61 případů, 4 případy jsou v tuto chvíli odloženy 

na další jednání                                                                                                                                    

- PK doporučila udělení celkem 23 výjimek z Pravidel pro žadatele:                                      

* 10 výjimek v opatření I.1.1 Modernizace zemědělských podniků 

* 2 výjimky v opatření I.1.3 Přidávání hodnoty zemědělským a 

 potravinářským produktům 

* 6 výjimek v opatření I.3.2 Zahájení činnosti mladých zemědělců 

* 1 výjimka v opatření III.1.1 Diverzifikace činností nezemědělské 

 povahy 

* 4 výjimky v opatření IV.1.2 Realizace místní rozvojové strategie 
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- v 33 případech se PK shodla na nedoporučení výjimky z Pravidel. 

- v 1 případě byl projekt z jednání PK vyloučen a vrácen k doadministrování na SZIF. 

 

•   Stručný přehled řešení podnětů Antibyrokratickou komisí Ministerstva zemědělství  

za rok 2011 : 

- ABK MZe se v roce 2011 sešla celkem na 10 jednáních 

- tabulky ABK MZe obsahují 147 podnětů, které komise  tč. řeší 

- počet podnětů přijatých k řešení =  66 

- počet vyřešených podnětů = 59 

- počet sloučených podnětů = 37 

 

•   došlo ke sloučení podnětu č. 5 (původní tabulka) k podnětu č.43 použití POR-

omezení, legislativa, způsobilost a podnětu č. 40 (původní tabulka) k podnětu č.152 

přeprava zájmových a zoo zvířat 

 

•   ABK odeslala pozvání na lednové jednání JUDr. Teličkovi (ohledně podnětů, u 

kterých daný problém nelze řešit na úrovni práva ČR) – vzhledem k pracovní 

vytíženosti potvrdil účast na únorovém jednání komise (22. 2. 2012) 

 

 

5.     Závěr 

 

Příští jednání ABK se uskuteční 25. 1. 2012 od 9,00 hodin   

 

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                          

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


